

FIRST MEETING

[A/C.3/1]

Held on Friday, 11 January 1946, at 3 p.m.

*Temporary Chairman: M. P.-H. SPAAK
(Belgium).*

1. Election of Chairman

Mr. KNOWLES (Canada) proposed the Rt. Hon. Peter FRASER (New Zealand) as Chairman of the Committee.

The nomination was supported by Mrs. ROOSEVELT (United States of America), Mr. HODGSON (Australia), Mr. STANCZYK (Poland), Mr. HENDERSON (United Kingdom), Mr. EGELAND (Union of South Africa), M. JOUHAUX (France), Mr. BARÓN CASTRO (El Salvador), Miss BERNARDINO (Dominican Republic), and Mr. ABBASS (Iraq).

Mr. FRASER *was elected by acclamation, and took the Chair.*

The meeting rose at 3.25 p.m.

SECOND MEETING

[A/C.3/2]

*Held on Monday, 21 January 1946,
at 10.30 a.m.*

*Chairman: The Rt. Hon. Peter FRASER
(New Zealand).*

2. Election of Vice-Chairman and Rapporteur

On the proposal of Miss BERNARDINO (Dominican Republic), seconded by the representatives of BOLIVIA, CHINA and CHILE, Mr. SOTO HARRISON (Costa Rica) *was unanimously elected Vice-Chairman.*

On the proposal of Miss MCKENZIE (New Zealand), Mrs. DALEN (Norway) *was unanimously elected Rapporteur.*

3. Programme of Work: Communication from the President of the General Assembly

The CHAIRMAN asked the Secretary to read a communication from the President of the General Assembly which referred to the Third Committee for consideration, the question of refugees in item 17 of the provisional agenda of the first part of the first session of the General Assembly and chapter III, section 1A, paragraph 4 (a), (c) and (e) and paragraph 5 (a) of the Report of the Preparatory Commission, and asked the Committee to report to the General Assembly on these parts of the Report.

The CHAIRMAN declared that, in consequence, these items would constitute the agenda of the Third Committee.

4. Joint Sub-Committee of the Second and Third Committees

The SECRETARY announced that, after consultation with the Chairman of the Third Com-

PREMIERE SEANCE

[A/C.3/1]

Tenue le vendredi 11 janvier 1946, à 15 heures

*Président provisoire: M. P.-H. SPAAK
(Belgique).*

1. Election du Président

M. KNOWLES (Canada) propose le Très Honorable Peter FRASER (Nouvelle-Zélande).

La proposition est appuyée par Mme ROOSEVELT (Etats-Unis d'Amérique), M. HODGSON (Australie), M. STANCZYK (Pologne), M. HENDERSON (Royaume-Uni), M. EGELAND (Union Sud-Africaine), M. JOUHAUX (France), M. BARÓN CASTRO (El Salvador), Mlle BERNARDINO (République Dominicaine) et M. ABBASS (Irak).

M. FRASER (Nouvelle-Zélande) *est élu Président par acclamation et prend place au fauteuil.*

La séance est levée à 15 h. 25.

DEUXIEME SEANCE

[A/C.3/2]

Tenue le lundi 21 janvier 1946, à 10 h. 30

*Président: Le Très Hon. Peter FRASER
(Nouvelle-Zélande).*

2. Election du Vice-président et du Rapporteur

Sur la proposition de Mlle BERNARDINO (République Dominicaine), appuyée par les représentants de la BOLIVIE, de la CHINE et du CHILI, M. SOTO HARRISON (Costa-Rica) *est élu Vice-Président à l'unanimité.*

Sur la proposition de Mlle MCKENZIE (Nouvelle-Zélande), Mme DALEN (Norvège) *est élue Rapporteur à l'unanimité.*

3. Programme des travaux: Communication du Président de l'Assemblée générale

Le PRÉSIDENT invite le Secrétaire à donner lecture d'une communication du Président de l'Assemblée générale, aux termes de laquelle la question des réfugiés, faisant l'objet de l'article 17 de l'ordre du jour provisoire de la première partie de la première session de l'Assemblée générale et du chapitre III, section 1A, paragraphe 4 (a), (c) et (e) et du paragraphe 5 (a) du Rapport de la Commission préparatoire, est renvoyée à l'examen de la Troisième Commission, laquelle devra faire à l'Assemblée générale, un rapport sur ces paragraphes.

Le PRÉSIDENT déclare que ces points formeront l'ordre du jour de la Troisième Commission.

4. Sous-Commission mixte des Deuxième et Troisième Commissions

Le SECRÉTAIRE fait connaître qu'après consultation du Président de la Troisième Com-